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Rozmowa z
wicedyrektorem
Ekonomika, panem 
Andrzejem Prabuckim

Cała prawda 
o Halloween - święcie
przeróżnych zjaw i mar

RECENZJA GRY

„Cult of the Lamb” - 
mrok ukryty pod maską
słodyczy
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NOWINKI ZE ŚWIATA,
NOWINKI ZE SZKOŁY

Święto Planszówek
Niech podniesie rękę
osoba, która nigdy nie
grała w chińczyka! 
Z okazji Święta Gier
Planszowych chcemy
zarazić Was miłością do
wieczornych partyjek.

Łapcie inspirację na jesienne wieczory↓
                                                       s. 23

Debaty
Słyszeliście już o
projekcie Debat,
które ruszyły w
naszym powiecie?

Jeżeli nie to zapraszamy do zapoznania
się z artykułem, który przybliży Wam
ideę projektu i jego cel.     ↓
                                      s. 17-19

Recenzja gry

Wciągająca fabuła, która dotyczy sekty.
Halloween nigdy nie było ciekawsze :) ↓
                                                         s. 16

ZSE
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Nasi testerzy gier
wskazali, że gra "Cult of
the Lamb" to nr 1 na
listach rzeczy TO PLAY
podczas jesiennych
długich wieczorów.

Fotografia: Michał Hiller

WERONIKA
SPICA

OD REDAKCJI

Drodzy Czytelnicy!

Przed nami kolejna pora roku, jaką jest jesień.
Kojarzymy ją głównie z powrotem do szkoły. Nie jest 
to ulubiony moment wielu uczniów. Chcemy tym
numerem przekonać Was, że z nowościami
związanymi z gazetką szkolną ten czas będzie lepszy.
W obecnym numerze znajdziecie sporą dawkę
informacji o HALLOWEEN. Będzie również parę
ciekawostek o Dniu Gier Planszowych. Oczywiście nie
mogło zabraknąć Waszych (i naszych) ulubionych
przepisów. Zatem nie pozostaje nam nic innego, jak
życzyć Wam udanej lektury.

Pamiętajcie, że wszystko co dobre jeszcze przed
Wami <3

Redakcja
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Droga Dyrekcjo oraz Szanowne 
Grono Pedagogiczne

 
Z Okazji Dnia Edukacji Narodowej dziękujemy

Wam za trud włożony w nasze kształcenie.
Życzymy spełnienia zawodowego oraz uznania

Państwa pracy. Cieszymy się, że w naszej
szkole są nauczyciele, którzy zawsze podzielą
się miłym słowem czy udzielą pomocnej rady.

Za to wszystko i jeszcze więcej.
Dziękujemy!

DZIEŃ EDUKACJI NARODOWEJ

Fotografia: Nikola Drewczyńska/ Michał Hiller
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Dlaczego akurat Pepsi?  - „Jakąś używkę trzeba mieć" :) 

W ubiegłym roku szkolnym w naszej gazetce ukazały
się ciekawe wywiady z Panem dyrektorem
Tadeuszem Burczykiem i Panią wicedyrektor,
Stanisławą Głąb-Brandt. W październiku udało nam
się porozmawiać z wicedyrektorem ds. kształcenia                 
i wychowania, Panem Andrzejem Prabuckim.
Zapraszamy do lektury!

Wiktoria Gworek i Natalia
Łangowska: Na wstępie
chciałyby�my podziękowa�
za to, że zechciał Pan
udzieli� nam wywiadu.
Wszystkich uczni�w
ciekawi, jak długo pracuje
Pan w Ekonomiku?
AP: Ja bardzo lubię
rozmawiać z uczniami. Co do
czasu pracy w ZSE, to w tym
roku mija już 20 lat pracy w
tej placówce, natomiast na
stanowisku wicedyrektora
szkoły jestem od ponad 11
lat.
Wiktoria: A co robiłby Pan
zawodowo, gdyby nie wybrał
Pan zawodu nauczyciela?
AP: Właściwie to nie
zastanawiałem się nad tym.
Po maturze podjąłem studia.
Zawsze interesowała mnie
też informatyka, więc pewnie
byłoby to coś związanego                   
z tą dziedziną. 
Natalia: Czy od zawsze
wiedział Pan, że chce uczy�?
AP: Zdecydowanie nie.
Będąc uczniem LO nie
myślałem o tym. Wiedziałem,
że chcę być studentem
studiów dziennych. I tak się
stało, ukończyłem fizykę                   
z informatyką.
Wiktoria: Co zainspirowało
Pana do tego, żeby
przekazywa� wiedzę?
Dlaczego akurat fizyka?

AP: Jako student udzielałem
korepetycji z fizyki, w mojej
rodzinie było i jest wielu
nauczycieli. Dwadzieścia lat
temu rynek pracy wyglądał
zupełnie inaczej. Wtedy
otrzymałem propozycję pracy
od ówczesnego dyrektora
ZSE, 
Pana Jerzego Jakubowskiego.
Prawdopodobnie to wszystko
razem stanowiło przyczynek
do tego, że zostałem
nauczycielem.
Natalia: Z jakimi wyzwaniami
musi mierzy� się nauczyciel
przedmiot�w �cisłych?
AP: Fizyka jest nauką
przyrodniczą. Mówi się, że
językiem fizyki jest
matematyka. Aby w pełni
zrozumieć zależności czy
zjawiska z zakresu fizyki,
uczeń powinien mieć dobrze
rozwinięty aparat
matematyczny. Zdecydowanie
trzeba być dobrym
matematykiem, żeby w pełni
zrozumieć fizykę, Nie jest to
łatwe zadanie. Zawsze
zachęcam Was do tego, aby
konsekwentnie ćwiczyć
umiejętności z matematyki.
Poza tym matematyka to
przedmiot maturalny – na
pewno się przyda. 

Wyzwaniem dla nauczyciela na pewno jest duże
zróżnicowanie poziomu wiedzy i umiejętności
uczniów w klasie. Myślę, że tak jest z każdym
szkolnym przedmiotem, zwłaszcza z przedmiotami
ścisłymi.

Wiktoria: Czym się Pan interesuje poza fizyką 
i informatyką?
AP: Jestem wiernym kibicem, zwłaszcza siatkówki,
niezależnie od tego czy drużyna odnosi sukcesy,
czy nie. Na mecze niestety nie jeżdżę, bo
notorycznie brakuje mi czasu, ale oglądam
wszystkie ważniejsze spotkania. Poza sportem
interesuje mnie to, co związane jest z nowinkami
technologicznymi, nie tylko w motoryzacji.

https://m.facebook.com/photo.php/?fbid=490530689757718

https://m.facebook.com/photo.php/?fbid=490530689757718


Natalia: Wr�cę jeszcze do tematu
związanego z byciem nauczycielem. 
Co ceni Pan w relacjach z uczniami?
AP: Lubię uczniowską otwartość                              
i pozytywne podejście do życia. Przyjemniej
rozmawia się z kimś, kto jest uczciwy, szczery i 
z uśmiechem podchodzi do różnych spraw. 
Wiktoria: Na zako�czenie chciałyby�my
zapyta� o co�, co nurtuje wszystkich
uczni�w: Dlaczego pepsi, 
a nie cola? 
AP: Ja nie palę, ja nie piję kawy, więc może to
jest jakaś forma uzupełnienia kofeiny - kto wie? 
Od wielu lat nasi informatycy uchodzą 
za pepsiholików. To nie jest jakiś nałóg, to
jest już chyba stan umysłu, po prostu lubię
smak tego napoju. Jak się człowiek pepsi
napije, to od razu ma lepsze nastawienie do
pracy, wydaje mi się, że mózg pracuje lepiej. To
jest niezdrowe, ja to wiem, ale nie potrafię
sobie odmówić tego, na co mam wielką ochotę.
Jakąś używkę trzeba mieć :) 
Wiktoria i Natalia: Bardzo dziękujemy 
za rozmowę.
AP: Ja również dziękuję!

ZSE
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Natalia: Jakie obowiązki wiążą się 
z pracą wicedyrektora tak dużej szkoły
jak Ekonomik? Czy jest to uciążliwe? 
AP: Gdybym tego nie lubił, to na pewno
byłoby to uciążliwe, ale w związku z tym, że
robię to od wielu lat, polubiłem to zajęcie.
Zajmuję się głównie organizacją pracy
uczniów i nauczycieli, czyli tworzeniem
planów lekcji, współpracuję z nauczycielami
w zakresie organizacji wycieczek, a także
jestem odpowiedzialny za organizację
egzaminów maturalnych. Zatem wszystko to,
co związane jest z organizacją pracy 
w szkole.  

https://zdrowie.radiozet.pl/W-zdrowym-ciele/Zdrowe-zywienie/Zasady-zywienia/Jak-Coca-cola-i-Pepsi-dbaja-o-nasze-zdrowie

Wiktoria: To może przejd�my do spraw
mniej związanych ze szkołą. Jak spędza
Pan czas wolny? Co lubi Pan robi� po
pracy?
AP: Codziennie wychodzę z moim psem
Harym na spacer. Pokonujemy od 5 do 8,
czasami ok. 10 km. Staram się jak najwięcej
czasu poświęcić rodzinie. Bardzo lubię
podróże, dobre jedzenie i odkrywanie
nowych miejsc. Latem czasami jeżdżę sobie
rowerem i quadem, jesienią lubię zbierać
grzyby, które oczywiście sam przygotowuję
do zjedzenia. Po intensywnej pracy
umysłowej w szkole znajduję też czas na
prace fizyczne np. koszenie trawy, rąbanie                 
i układanie drewna i inne prace domowe. Jest
to potrzebne, aby utrzymać życiowy balans.
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P. Monika Spych (psycholog szkolny)
P. Iwona Gruzińska (pedagog szkolny)
zaufany dorosły

Punkt Interwencji kryzysowej PCK tel.                
(58) 562 22 26
Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna                             
w Starogardzie Gdańskim tel. (58) 56-229-
82
Telefon Zaufania dla Dzieci i Młodzieży tel.
116 111
Linia wsparcia dla osób w stanie kryzysu
psychicznego tel. 800 70 2222

GDZIE MOŻESZ ZGŁOSIĆ SIĘ O POMOC?
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WERONIKA
SPICA

ŚWIATOWY DZIEŃ ZDROWIA
PSYCHICZNEGO

Światowy Dzień Zdrowia Psychicznego
ustanowiony został w 1992 roku
przez Światową Federację Zdrowia
Psychicznego z inicjatywy sekretarza
generalnego organizacji, Richarda
Huntera. 
Za główny cel przyjęto
upowszechnienie polityki zdrowia
psychicznego oraz edukację społeczną
w zakresie profilaktyki zaburzeń
emocjonalnych i psychicznych.
Według WHO zaburzenia psychiczne
stają się jednym z głównych
problemów zdrowotnych,
powodujących niesprawność życiową
ludzi. Zaburzenia psychiczne wpływają
na pogorszenie funkcjonowania w
pracy, zagrażają rodzinie, wielokrotnie
są przyczyną samobójstw. 
Obecnie szacuje się, że zaburzenia
psychiczne dotyczą już co piątej
osoby na świecie.
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WERONIKA
SPICA

EKONOMIK Z SUKCESAMI

ZSE

sztafeta dziewcząt - 6 miejsce
sztafeta chłopców - 5 miejsce

Nasi uczniowie rozpoczęli sportową
rywalizację z przytupem!

BADMINTON 
Nasze uczennice zostały
wicemistrzyniami Mistrzostw Powiatu
w badmintonie drużynowym dziewcząt. 

SZTAFETA 

SZACHY DRUŻYNOWE: 
Zostaliśmy wicemistrzami powiatu
podczas Mistrzostw Powiatu w szachach
drużynowych. Zeszłoroczny tytuł obroniła
drużyna I LO, jednak nasza szkoła od lat
utrzymuje się na wysokich lokatach.

Zespół: Hanna Spychalska, Julia Murawska, Weronika Sak

Zespół: Hanna Spychalska, Nataniel Szafraniec, Kacper Melka, Krzysztof Heksel
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PAŹDZIERNIKOWE
PREMIERY

PREMIERY GIER:
LEGO Bricktales - 12 październik PC, PS5,
Xbox Series X/S, PS4, Xbox One, Switch
Gra przygodowo-logiczna, oparta                        
na licencji tytułowych klocków. W LEGO
Bricktales wcielamy się w rolę wnuka
słynnego wynalazcy, który przemierza
świat i uszczęśliwia mieszkańców
malowniczych lokacji, budując dla nich
różnorodne obiekty.

A Plague Tale: Requiem – 18 październik
PC, Xbox Series X/S, PS5, Switch
Druga część serii osadzonych                                  
w średniowieczu, przygodowych gier akcji
TPP. W A Plague Tale: Requiem po raz
kolejny śledzimy losy Amicii i Hugo –
rodzeństwa walczącego o przetrwanie                
w kraju ogarniętym wojną i stawiającym
czoła tytułowej pladze.

TECHNOLOGICZNE INFO:
PlayStation 5 w nowych, bojowych
barwach od Sony. Nowy projekt graficzny
Sony dla obudów do konsoli PS5                            
i akcesoriów jednoznacznie kojarzy się z
militariami. Barwy kamuflażu są
dostępne w preorderze od 15 września.

https://store.steampowered.com/app/1898290/LEGO_Bricktales/?l=polish

https://www.miastogier.pl/wiadomosc,50449.html

https://www.gram.pl/news/a-plague-tale-requiem-z-prezentacja-edycji-kolekcjonerskiej-cena-zawartosc

KAMIL
LEMKA
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Ostatnio w internecie zrobiło się
głośno o grze „Cult of the Lamb”,
czyli grze z gatunku rougelite,
która przyciągnęła uwagę graczy
swoją uroczą oprawą wizualną                                                            
i ciekawą fabułą. Warto najpierw
wyjaśnić co to roguelite. Jest to
gatunek gry, w której
przechodzimy coraz trudniejsze
poziomy na losowo generowanych
mapach. Po ukończeniu poziomu,
możemy użyć rzeczy, które
zdobyliśmy podczas rozgrywki,
aby ułatwić sobie grę na
następnych poziomach. Na
pierwszy rzut oka „Cult of the
Lamb” może się wydawać słodką
grą o uroczych zwierzątkach, lecz
jest zupełnie inaczej. Protagonistą
gry jest baranek, który zostaje
zmuszony do rozpoczęcia kultu
demonicznego bożka.

Naszym zadaniem jest
rozszerzanie naszego kultu, a co
za tym idzie – rekrutowanie
innych wiernych, którzy również
są zwierzętami, budowanie
różnych budynków w naszej
bazie oraz eliminowanie innych
kultów. Możemy zostać dobrym
przywódcą sekty i szanować
naszych wiernych lub być
władcą, który poświęca swoich
poddanych dla własnego dobra.
Oczywiście jest to gra roguelite,
więc dużo czasu spędzimy
walcząc z różnymi
przeciwnikami, sam system
walki jest przyjemny                
i prosty. Bardzo polecam
sprawdzenie tej gry chociażby
ze względu na jej walory
graficzne.

FABIAN
SZCZĘSNY

RECENZJA
GRY - CULT
OF THE
LAMB

https://store.playstation.com/pl-pl/product/EP3643-PPSA06465_00-3571249245584917
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CZYM JEST DEBATA? 

Najogólniej rzecz ujmując jest to dyskusja
prowadzona przez grupę ludzi. Dotyczy ona
wyboru najlepszego rozwiązania problemu. 
 
Część uczniów naszej szkoły uczestniczyła                 
w warsztatach prowadzonych przez panią
Magdaleną Dittmer, które były prowadzone
13/14 września br. w Ognisku Pracy
Pozaszkolnej. Pierwszego dnia temat
warsztatów skupiał się na teorii. Mówiliśmy                 
o konfliktach oraz tym, jak sobie z nimi radzić               
i gdzie szukać optymalnych rozwiązań.
Poruszana była też kwestia tego, jak mogą czuć
się obie strony podczas konfliktu. Uczestnicy
byli dobierani w pary lub grupy. Ich zadaniem
była rozmowa o sytuacjach konfliktowych,
których byli świadkami lub w których
uczestniczyli. Efektem rozmów była próba
zrozumienia przyczyn pojawiających się
konfliktów i uświadomienie możliwości ich
unikania w przyszłości. Warsztaty polegały
na wypracowaniu metod radzenia sobie               
w sytuacjach konfliktowych. 
 
⇨ Drugi dzień warsztatowy miał bardziej
praktyczny charakter. Uczniowie ZSE oraz I i II
LO w Starogardzie Gdańskim  wspólnie
ustalali tematy, które chcieliby poruszyć
podczas organizowanych w szkołach debat
pomiędzy dyrekcją a uczniami. W ten dzień
również przeprowadziliśmy dwie próbne
debaty. Takie warsztaty sporo nas nauczyły -
wiemy, w jaki sposób wyrażać własne zdanie,
unikając argumentów ad personam, aby
dyskusja przebiegała w atmosferze
wzajemnego szacunku, co niewątpliwie ułatwia
wypracowanie porozumienia. Zobaczyliśmy w
praktyce to, że dobrze przemyślane                           
i rzeczowe argumenty są niezwykle istotne
w debacie. Najważniejsze jednak było to, że
mieliśmy możliwość poznania różnych opinii
na określone tematy i zawrzeć nowe
znajomości. Taka forma integracji ma wiele
korzyści.  

ZSE

WIKTORIA
GWOREK

DEBATY SZKÓŁ
ŚREDNICH 
W NASZYM

MIEŚCIE
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⇨ Ostatniego dnia  mogliśmy przyglądać
się debatom, które odbywały się w I i II
LO. Uczniowie tych szkół przedstawiali
tematy ustalone podczas warsztatów,                  
a dyrekcja oraz inni uczniowie się do nich
odnosili. 
Debata w Ekonomiku odbędzie się pod
koniec października i już dzisiaj
zachęcamy Was do wzięcia w niej udziału.
Chcemy poznać Wasze opinie.



https://www.facebook.com/mrps.stg

ZSE
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https://w
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P R O S T E  J E S I E N N E
P R Z Y J E M N O Ś C I



Do zaparzonej czarnej herbaty
dodajemy plaster pomarańczy,
plaster cytryny, sok malinowy,
miód oraz imbir. Taka kompozycja
oprócz pysznego smaku dostarczy
nam  masy witamin i nas
rozgrzeje.

PRZEPISY I ZDJĘCIA:
DAGMARA

SZABLEWSKA

SKŁADNIKI: 
 

- Czarna herbata
- Pomarańcza
- Cytryna
- Sok malinowy
- Miód
- Imbir
+ dodatki według własnego
uznania :3
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SKŁADNIKI: 
 

- makaron 
- pomidory
- pomidory suszone 
- bazylia, oregano, ząbek czosnku
- ser (opcjonalnie)

SPOSÓB
PRZYGOTOWANIA:

MAKARON Z POMIDORAMI

Ilość obu rodzajów
pomidorów powinna być
równa. Blendujemy je ze
sobą, przyprawiamy do
smaku. Dodajemy do
ugotowanego makaronu.
Posypujemy startym
serem. Smacznego :)ROZGRZEWAJĄCA

JESIENNA HERBATKA

SPOSÓB
PRZYGOTOWANIA:



22 | ZSE

Z S E  
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R O Z M A I T O Ś C I

D Z I E Ń  G I E R  P L A N S Z O W Y C H
!  K O N K U R S  !



DZIEŃ GIER
PLANSZOWYCH

Dzień Gier Planszowych to święto
dedykowane miłośnikom planszówek,
obchodzone corocznie 10 października.

Co tu dużo mówić? Planszówki są po prostu
świetne! Któż ich nie lubi? Ze świecą można
takich osób szukać. Od najmłodszych lat
gramy, często nie mając świadomości, że               
w ten sposób poznajemy ważne reguły
życia. Niezależnie od tego, jacy jesteśmy i co
lubimy robić w wolnym czasie, wybór gier
planszowych jest tak ogromny, że nawet
największy przeciwnik tego typu rozrywki
znajdzie dla siebie coś, co polubi, bo
rywalizacja jest wpisana w naturę człowieka.

Gry planszowe mają szereg zalet: relaksują,
są świetnym treningiem dla naszego mózgu,
uczą podejmowania strategicznych decyzji,                                      
a nawet planowania taktyki, ale przede
wszystkim zacieśniają więzi między
graczami. Warto również pamiętać o tym, że
granie w gry planszowe w pewnym stopniu
chronią przed demencją i chorobą
Alzheimera, czego dowiodły badania
naukowców z Uniwersytetu w Edynburgu.
 

Z kolei najdroższą grą planszową na świecie,
wartą 9,8 mln dolarów są… szachy. Edycja
Jewel Royale wykonana jest ze złota                                
i platyny, a figury i planszę zdobią
dodatkowo przeróżne kamienie szlachetne,
takie jak: rubiny, szmaragdy czy nawet perły.

ZSE
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! KONKURS !
 

Z okazji święta planszówek właśnie organizujemy dla Was
specjalny konkurs. Na zwycięzców czekają świetne

nagrody w postaci - jakżeby inaczej - gier planszowych.
CO WŁAŚCIWIE TRZEBA ZROBIĆ?

To dość proste. Wystarczy napisać krótkie opowiadanie.
Zainspiruj się ideą Story Cubes i wymyśl historię
rozgrywającą się w wyobrażonym świecie Twojej

ulubionej planszówki. Napisz opowiadanie o
maksymalnej objętości 4 stron A4 

(czcionka Times New Roman 12, interlinia 1.5)
*Zwycięskie opowiadania zamieszczone zostaną na

facebooku szkolnym i w następnym numerze gazetki*
 

Prace prosimy wysyłać na maila: zsespolka@gmail.com 
Niech poniesie Was kreatywność! Liczymy na Was!

KUBA
LINDENAU

Fotografia: Kuba Lindenau
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HALLOWEEN

ZSE
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Halloween tak naprawdę nie
pochodzi z Ameryki. To europejska
Irlandia, świętując Samhain (koniec
lata), zapoczątkowała znane nam
dzisiaj halloweenowe zwyczaje.
Plemiona celtyckie wierzyły, że tego
dnia zaciera się granica między
światem żywych                 i umarłych,
a zbłąkane dusze mogą odwiedzić
ludzi. Celtowie obawiali się, że                       
w Halloween można było wpaść na
ducha, który tego dnia przechadzał
się po ziemi. Aby uniknąć czegoś
takiego, ludzie ubierali kostiumy                  
w nadziei, że duchy wezmą ich za
inne zbłąkane dusze.

Bardzo popularne są zawody
w wyciągnięcie zębami jabłka
pływającego w pojemniku
wypełnionego wodą. Jest to
rodzaj wróżby, zgodnie                     
z którą ten, komu udało się
wyciągnąć jabłko bez
uszkodzenia go zębami, ma
zapewnione szczęście przez
cały nadchodzący rok.
Następnie obiera się jabłko,              
a obierki rzuca się przez
ramię, szybko oglądając się
za siebie - można bowiem
zobaczyć wyobrażenie
przyszłego małżonka.

Kolejną zabawą jest
przeskakiwanie przez
świeczki, które są rozstawione                  
w kole na ziemi. Świeczki,
które nie zgasną, to szczęśliwe
miesiące w przyszłym roku.                   
W ramach obchodów
Halloween ludzie oprócz
organizowania imprez                   
i zabaw, często tworzą tzw.
straszne farmy, czyli duże
obiekty przestrzenne,
przypominające plan filmowy
w scenerii filmu grozy.                  
A na sam koniec dnia, późnym
wieczorem, opowiada się
mrożące krew w żyłach
opowieści o duchach.

Cała prawda o

HALLOWEEN-NAZWA
Pierwotna nazwa Halloween to  All
Hallows’ Eve, czyli Wigilia Wszystkich
Świętych.

POCHODZENIE ŚWIĘTA

HALLOWEEN-GRY I ZABAWY

ARTYKUŁ PRZYGOTOWANY PRZEZ NATASZĘ JANECZEK

CZAS
NA LISTĘ Sinister

Naznaczony
Obecność
Koszmar z Ulicy Wiązów
To my

HORRORÓWBEST
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